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Jegyzőkönyv 

 

 

a BME Közlekedésmérnöki és Járműmérnöki Kar 

Kari Tanácsának 2016. október 13-án 14:00-kor kezdődő, 

a BME Rektori tanácstermében tartott rendes üléséről 
 

 

Dr. Varga István köszönti a Kari Tanács megjelent tagjait és megnyitja az ülést.  

 

1. Javaslat a Kari Tanács 2016/17 évi üléstervére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dr. Varga István tájékoztatja a Kari Tanács tagjait, hogy az idei üléstervet (ld. 1. számú 

előterjesztés) előzetesen megküldtük. A tervezett időpontok szorosan igazodnak a 

szenátusi ülésekhez.  

 

Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezik, ezért Varga István szavazásra bocsátja a javaslatot, 

és annak elfogadását javasolja. Kéri a Tanácsot, hogy kézfeltartással szavazzon. A Kari 

Tanács egyhangúlag elfogadta a Kari Tanács 2016/17 évi üléstervére tett javaslatot. 

 

2. Javaslat a Kari Tanács 2016/17 évi munkatervére 

Előterjesztő: Dr. Varga István 

 

Dr. Varga István elmondja, hogy a munkatervet (ld. 2. számú előterjesztés) is megkapták 

előzetesen a tagok. Hozzáteszi, hogy a munkatervben lesznek még változtatások, mert 

időközben az EMMI kitüntetések átalakultak, és van, ami meg is szűnt. Dr. Varga István 

megköszöni Dr. Juhász Jánosnak és Dr. Szabó Gézának, hogy összefogják a kari 

kitüntetésekkel kapcsolatos kérdéseket. Dr. Juhász János helyesbít, hogy Dr. Szabó Géza 

az, aki összefogja és kezeli a kari kitüntetéseket, Ő csak, mint Kari Tanács tag segíti Dr. 

Szabó Géza munkáját. Dr. Varga István tisztelettel kéri a Kari Tanács tagokat, hogy minden 

tanszék aktívan foglalkozzon ezzel a kérdéssel és bátran hozzanak kitüntetésekre 

felterjesztéseket. 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezik, ezért Dr. Varga István szavazásra bocsátja a 

javaslatot, annak elfogadását javasolja. Kéri a Tanácsot, hogy kézfeltartással szavazzon. A 

Kari Tanács egyhangúlag elfogadta a Kari Tanács 2016/17 évi munkatervére tett javaslatot. 
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3. Javaslat duális mesterképzés beindítására a Közlekedésmérnöki és Járműmérnöki 

Karon 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dr. Varga István felkéri Dr. Szabó Gézát, hogy terjessze a Kari Tanács elé a duális 

mesterképzés bevezetésének elveit és megvalósítási lehetőségeit, mivel Ő végezte el a 

szükséges kutatómunkát a témában (ld. 3-as előterjesztés és mellékletei). 

 

A duális képzés, mint képzési forma az alapképzés egy gyakorlatorientált formája, 

amelyben a képző intézmény partner cégek segítségével (gyakorlati oktatási helyszínek, 

gyakorlati oktatók) nyújt olyan képzést a hallgatóknak, amely képzés által megszerzett 

kompetenciák és képességek közvetlenebbül alkalmazhatóak a mindennapi mérnöki 

feladatoknál a képzésben résztvevő cégeknél, mint a hagyományos képzésben 

megszerezhető kompetenciák és képességek. 

 

Bár a duális képzés elsősorban az alapképzésben terjedt el, ezt azonban a BME nem 

támogatja. A KJK partner cégei részéről azonban felmerült az igény a duális mesterképzés 

KJK-on történő bevezetésére. Ezen igény találkozik a jelenlegi mesterképzéses hallgatóink 

gyakorlatával, akik közül sokan már a mesterképzés alatt dolgoznak. 

Dr. Szabó Géza tisztelettel felhívja a Kari Tanács figyelmét arra is, hogy duális képzés által 

a hallgatók szabályozott körülmények között juthatnak fizetéshez és szerezhetik meg a 

szakmai tapasztalataikat, továbbá a képzés végére a jelenleginél közvetlenebbül 

használható képességek birtokába juthatnak. 

A partner cégek a képzésbe történő bevonással olyan konkrét ismereteket adhatnak át a 

hallgatóknak, amelyek az adott cégnél történő további munkavégzést közvetlenül 

elősegíthetik, ezáltal a cégek jobban használható, nagyobb teljesítményre képes 

munkatársakhoz juthatnak. 

 

A KJK mesterképzése nagyobb vonzerővel fog bírni, ennek eredményeképpen több 

és/vagy nagyobb előképzettségű hallgatót vehetünk fel, és a képzésünk színvonala 

emelkedhet. 

 
Dr. Varga István megköszöni Dr. Szabó Géza munkáját és mivel kérdés, hozzászólás nem 

érkezik, ezért kéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy titkos szavazás keretén belül nyilvánítson 

véleményt az előterjesztésben és annak mellékletében megfogalmazott duális 

mesterképzés kialakítására vonatkozó alapelvekről a Robert Bosch Kft. bevonásával.  
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A szavazás eredménye a következő: 100% 

 

26 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

 

Tehát a Kari Tanács támogatja a duális mesterképzés kialakítására vonatkozó alapelveket 

és a Robert Bosch Kft. képzésben való jelenlétét. 

 

Dr. Varga István kéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy titkos szavazás keretén belül nyilvánítson 

véleményt az előterjesztésben, illetve annak mellékletében megfogalmazott a KJK 

Járműmérnöki mesterszak Járműautomatizálás specializáció duális képzésre vonatkozó 

képzési tervéről és a képzés indításáról és ezáltal felhatalmazza a Dékánt, hogy a képzés 

indítását terjessze a Szenátus elé, és a Szenátusi elfogadása esetén járjon el a képzés 

indítása ügyében. Továbbá felhatalmazza a Dékánt, hogy a képzéshez szükséges és a 

képzéshez megfelelő ipari partnerekkel a szükséges egyeztetéseket folytassa le, és a 

megfelelő partnerekkel történő szerződés ügyében járjon el. 

 

A szavazás eredménye a következő: 100% 

 

26 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

 

Tehát a Kari Tanács támogatja a KJK Járműmérnöki mesterszak Járműautomatizálás 

specializáció duális képzésre vonatkozó képzési tervét, valamint felhatalmazza a Dékánt, 

hogy a képzés indítását terjessze a Szenátus elé, és a Szenátusi elfogadása esetén járjon el 

a képzés indítása ügyében.  

 

Dr. Varga István kéri a tisztelt Kari Tanácsot, hogy titkos szavazás keretén belül nyilvánítson 

véleményt az előterjesztésben, illetve annak mellékletében megfogalmazott a KJK 

Járműmérnöki mesterszak Járműrendszermérnöki specializáció duális képzésre vonatkozó 

képzési tervéről és a képzés indításáról és ezáltal felhatalmazza a Dékánt, hogy a képzés 

indítását terjessze a Szenátus elé, és a Szenátusi elfogadása esetén járjon el a képzés 

indítása ügyében. Továbbá felhatalmazza a Dékánt, hogy a képzéshez szükséges és a 

képzéshez megfelelő ipari partnerekkel a szükséges egyeztetéseket folytassa le, és a 

megfelelő partnerekkel történő szerződés ügyében járjon el. 

 

A szavazás eredménye a következő: 100% 
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26 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

 

Tehát a Kari Tanács támogatja a KJK Járműmérnöki mesterszak Járműrendszermérnöki 

specializáció duális képzésre vonatkozó képzési tervét, valamint felhatalmazza a Dékánt, 

hogy a képzés indítását terjessze a Szenátus elé, és a Szenátusi elfogadása esetén járjon el 

a képzés indítása ügyében.  

 

Dr. Varga István megjegyzi, hogy a duális képzés Oktatási Hivatal felé történő 

regisztrálásának határideje 2016. október 21-e, a Szenátus viszont csak október 24-én fog 

ülésezni. Ezért az Oktatási Hivatal felé történő regisztrációhoz Rektor úr támogató levelét 

csatoljuk, és a pótlási időszakban benyújtjuk a szenátusi határozatot is. 

 

4. Javaslat a Kari Tanács bizottságai tagjainak aktualizálására 

 

 Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Dr. Varga István az előre megküldött előterjesztésből kiemeli a változásokat. 

 

Az Oktatási Bizottságban Dr. Mészáros Ferencnek 2016. július 31-én lejárt hivatalvezetői 

mandátuma, ezért az új hivatalvezető Bónáné Mózer Krisztina került az ő helyére. 

 

A Gazdasági Bizottságban Kugler Józsefné-nak 2016. március 31-ével megszűnt a 

munkaviszonya a KJK-val, így az ő helyét az új gazdasági ügyintéző Jakab Tímea veszi át. 

 

A Tanulmányi Bizottságban Dr. Mészáros Ferenc a továbbiakban nem, mint hivatalvezető 

tevékenykedik hanem, mint egyetemi docens a Közlekedésüzemi és Közlekedésgazdasági 

Tanszékről. Valamint a Bizottság egy újabb taggal bővült Dr. Koch Mária igazgató asszony 

személyében a Munkavédelmi Központtól. Dr. Varga István itt megemlíti, hogy a BME új 

TVSZ-e kitér a szakirányú továbbképzésekre is, és úgy fogalmaz, hogy bárki elláthatja ezt a 

tagságot, aki oktatási feladatot végez, valamint a Kari Tanács megszavazza. Dr. Varga 

István továbbá megemlíti, hogy a Tanulmányi Bizottság csak jól járhat Dr. Koch Máriával, 

mivel Ő egyben jogász is. Dr. Varga István ezután megkérdezi a Hallgatói Önkormányzat 

elnökét, Koltai Gábor Somát, hogy a HK egyetért-e Dr. Koch Mária tagságával. Koltai Gábor 

Soma a HK maximális támogatását és egyben örömét is fejezi ki, hogy a Bizottság egy 

jogásszal bővül. Dr. Varga István megköszöni a HK támogatását és megjegyzi, hogy 

hallgatói oldalról is bővülhet 1 fővel a Bizottság létszáma, hogy megmaradjon az egyensúly.  
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A Fegyelmi Bizottságban Dr. Szőke Dezső egyetemi docens lemondott elnöki 

mandátumáról. Az Ő helyét Dr. Lovas László tölti be. 

 

Dr. Varga István javasolja, hogy bár több bizottságot és több személyt is érint a szavazás 

mégis egyben, és titkosan szavazzunk. Ellenvetés nem történt. 

 

A szavazás eredménye a következő: 96% 

 

25 igen 

0 nem 

1 tartózkodás 

 

 

5. Tájékoztatás a Szenátus által elfogadott kari SzMSz-ről 

 

Dr. Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy a Szenátus 2016. július 11-i ülése 

elfogadta a kari SzMSz-t. A RECAR Autonóm Járművek Kutatóközpont vezetője a Dékán, 

székhelye a J épület. A Kutatóközpont az Emberi Erőforrások Minisztériumától a 

Felsőoktatási struktúraátalakítási alapból 100 millió Forintot kapott, amit az idei évben 

kellene még elkölteni, de a törvényi előírások alapján 2017. májusig van erre lehetőség. 

Ebből az összegből nem csak a J épületben lévő két szoba kerül felújításra, hanem a folyosó 

is.  A felújításon kívül egy K+F projekt is végrehajtásra kerül. 

 

Dr. Varga István megemlíti, hogy az Emberi Erőforrások Minisztériuma 2016. májusában 

elutasította az autonóm járműirányítási mérnök mesterképzési szak létesítését a 139/2015 

(VI.9) Kormány rendelet 4. § (2) bekezdés (a) pontjáról szóló miniszteri határozat alapján. 

2017-ben újra beadja a KJK az autonóm járműirányítási mérnök mesterképzési szak 

létesítésére vonatkozó kérelmet. 

 

Dr. Varga István megjegyzi, hogy a 2016/2017 –es tanévben még egyszer napirendi pont lesz 

a kari SzMSz, az EJJT Járműipari Tudásközpontban végbemenő változások miatt, továbbá 

a szakirányú képzési formák ügyvitelének egységesítése céljából, amelyet a tervek szerint 

a mostani Munkavédelmi Továbbképző Központ venne át, egy új szervezeti egység névvel 

ellátva. 
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6. Egyéb 

 

Dr. Varga István az alábbi EFOP pályázatokról tájékoztatja a tisztelt Kari Tanácsot: 

 

EFOP 3.6.1 – Intelligens szakosodást szolgáló intézményi fejlesztések  

Kecskemét – Szeged telephellyel lett beadva, Dr. Rohács József a szakmai felelőse. 

 

EFOP 3.6.2 – Tematikus kutatási hálózati együttműködések 

Ez a pályázat még nem jelent meg. Zalaegerszegi telephellyel szeretnénk majd pályázni.  

Ez a pályázat 3 éves. 

 

EFOP 3.6.3 – Felsőoktatási hallgatók tudományos műhelyeinek és programjainak támogatása 

Hallgatókat és az őket segítő oktató kutatókat lehet belőle finanszírozni. Ez a pályázat 5 

éves. 

 

Dr. Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy október végén meghirdetésre kerül 5 

db tanszékvezetői és 4 db tanszékvezető-helyettesi pályázat, valamint 1 db oktatási 

dékánhelyettesi pályázat, amelyeknek beadási határideje 2016. november 20-a.  

 

Dr. Varga István örömét fejezi ki, hogy a Lean szakirányú továbbképzés ilyen sikeres, idén 

70 fővel indul. 

 

Dr. Juhász János szót kérve szintén örömét fejezi ki, hogy bővül karunk oktatási 

tevékenysége, de tisztelettel megkérdezi, hogy ki fogja az órákat megtartani, ha 

oktatókban hiányt szenvedünk és a Felsőoktatási törvény szabályozza az oktatók 

maximális óraszámát. Úgy gondolja, hogy ezt mindenképpen felül kell vizsgálni, mert lesz 

olyan oktató akinél „betelik a pohár” és jogorvoslati felülvizsgálatért folyamodik a többlet 

óraszámok miatt. 

 

Dr. Varga István válaszul közli, hogy ezek a szakirányú továbbképzések önköltségesek és 

az oktatók önként vállalnak munkát többlet fizetésért cserébe. 

 

Dr. Juhász János ismételten szót kérve aggodalmát fejezi ki, hogy az oktatók, ha 

választaniuk kell a nappali tagozaton tartandó óra, az idegen nyelvű képzésben tartandó 

óra, vagy a szakirányú továbbképzéses óra között, akkor attól fél, hogy az oktatók 

szívesebben elvállalják a többletpénzes órák tartását, mint a többi óra megtartását. 
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Dr. Varga István úgy gondolja, hogy a tanszékvezetők feladata megteremteni a 

tanszékeken az egyensúlyt ebben a kérdésben. 

 

Dr. Juhász János kitart az álláspontja mellett, miszerint az óraszám az maximálva van 

függetlenül attól, hogy kap-e érte az oktató plusz pénzt vagy nem. 

 

Dr. Koch Mária szót kérve megjegyzi, hogy az elmúlt évek tendenciái szerint a szakirányú 

továbbképzések órái hétvégén kerülnek megtartásra és csak nagyon minimális az átfedés 

a nappali képzéses órákkal. A szakirányú továbbképzések gyakorlat orientáltak, sokszor 

elkerülhetetlen, hogy külsős oktatókat kérjenek fel. Az oktatói szerződéskötésekkel 

azonban komoly gond van a közbeszerzési eljárások miatt. Jelenleg mindenki hitelben 

oktat. Dr. Koch Mária reményét fejezi ki, hogy Államtitkár úr talán tud majd javítani, segíteni 

ezeken a problémákon. 

 

 

További kérdés, hozzászólás nem érkezik, ezért Dr. Varga István megköszöni a Kari Tanács 

munkáját és az ülést bezárja. 

 

 

 

Budapest, 2016. október 15. 

Bónáné Mózer Krisztina 

hivatalvezető 


